



Mohamed Khider University of Biskra
Faculty of Law and Political Science
Law Department



handout in module:

**International
Public Law terminology**

**Directed to first-year Master
of International Public Law students**

Prepared and Compiled By

Dr : lazhar benaissa

University Season : 2023/2024



مقدمة عامة حول ماستر قانون دولي عام

General introduction to the Master in Public International Law

إنّ تخصص القانون الدولي العام تخصص محوري في القانون العام، والذي يهتم بتحديد حقوق الدول، وواجباتها تجاه بعضها البعض، ويتناول كل ما يخص الدولة من حيث عوامل قيامها، وما إذا كانت من الدول المعترف بها، ويقوم بالفصل في المنازعات بين الدول عن طريق وضع أحكام رادعة تلزم كل دولة بتنفيذها، ووضع أسس الاتفاقيات والمعاهدات بين الدول.

The specialty of **public international law** is a pivotal specialty in public law, which is concerned with determining the rights of states and their duties towards each other. It deals with everything related to the state in terms of the factors of its establishment and whether it is one of the recognized states. It settles disputes between states by establishing provisions. A deterrent that obliges every country to implement it, and to lay the foundations for **agreements and treaties** between countries.

وفي إطار الاستمرارية، والمتابعة الخاصة، لشهادة الليسانس في القانون العام، تميل شهادة الماستر في القانون الدولي العام إلى تكوين القانونيين المختصين في القانون الدولي العام، وكذا المختصين في قانون العلاقات الدولية، وذلك من خلال الانفتاح القوي على: المنظمات والدول والقانون الدولي، ومنظمة الأمم المتحدة...، ذلك أن الغرض منه هو تكوين إطارات كفؤة في مجال القانون الدولي و العلاقات الدولية وفض النزاعات الدولية.

Within the framework of continuity, and special follow-up, of the bachelor's degree in public law, the master's degree in public international law tends to train jurists specialized in public international law, as well as specialists in the law of international relations, and this is through strong openness to: organizations, states, international law, and the United Nations. United States... Its purpose is to form competent frameworks in the field of international law, international relations, and international dispute resolution.

وكما أن القانون الدولي، هو مجموعة من القواعد والمعايير التي يتم اعتبارها في العلاقات بين الأمم، حيث يوفر القانون الدولي وسيلة للدولة لممارسة علاقات دولية أكثر استقراراً. وفي هذه المحاضرات سوف يتعرف الطالب على معلومات حول تخصص القانون الدولي عموماً.

Just as International law is also a set of rules and standards that are considered in relations between nations, international law provides a means for the state to practice more stable international relations. In these lectures, students will learn information about the specialty of international law in general.